

د. أحمد عجيل جاسم

تاريخ الميلاد: 1950
تاريخ أول توظيف: 1 أكتوبر 1969 ، في وزارة الصناعة
الحالة الاجتماعية: متزوج
رقم الاتصال: 009647901436960

السيرة الذاتية

1. التحصيل العلمي

| ت | الشهادة | الاختصاص الدقيق | سنة التخرج | الجامعة | البلد |
|---|-----------|------------------------------|------------|--------------------|--------|
| 1 | بكالوريوس | علوم اقتصاد | 1973-1974 | الجامعة المستنصرية | العراق |
| 2 | ماجستير | اقتصاد | 1981 | الجامعة المستنصرية | العراق |
| 3 | دكتوراه | علوم اقتصادية / اقتصاد صناعي | 1989-1990 | الجامعة المستنصرية | العراق |

2. المناصب التي شغلها

| ت | العنوان الوظيفي | التاريخ من وإلى | المؤسسة/الدائرة |
|----|---------------------|---------------------------|--|
| 1 | مدير دراسات | يناير 1992 - أغسطس 1997 | ديوان الوزارة/ الدائرة الاقتصادية |
| 2 | مدير عام وكالة | أغسطس 1997 - نوفمبر 1998 | ديوان الوزارة/ الدائرة الاقتصادية |
| 3 | مدير عام | نوفمبر 1998 - أغسطس 2002 | ديوان الوزارة/ الدائرة الاقتصادية |
| 4 | مدير عام | أغسطس 2002 - أغسطس 2003 | ديوان الوزارة/ الدائرة الإدارية |
| 5 | مدير عام | أغسطس 2003 - ديسمبر 2003 | ديوان الوزارة/ فريق الخبراء |
| 6 | مدير عام | ديسمبر 2003 - فبراير 2005 | الهيئة العامة للتدريب والتأهيل |
| 7 | مدير عام | فبراير 2005 - أغسطس 2010 | مكتب وكيل الوزير للأنشطة المركزية |
| 8 | مدير عام | أغسطس 2010 - فبراير 2012 | دائرة الإشراف والرقابة على الصناعات الهندسية |
| 9 | مدير عام | فبراير 2012 - يوليو 2013 | دائرة التخطيط |
| 10 | الإحالة على التقاعد | يوليو 2013 | احالة على التقاعد لبلوغ السن القانونية |
| 11 | تدريسي | نوفمبر 2016 - أبريل 2023 | كلية الرشيد الجامعة الأهلية |
| 12 | تدريسي | سبتمبر 2023 حتى الآن | جامعة الفراهيدي/ كلية الإدارة والاقتصاد |

3. الدورات التدريبية

| ت | موضوع الدورة | المدة بالأيام | التاريخ | المكان |
|---|-------------------------------------|---------------|---------|---------------------------------------|
| 1 | دورة تقييم المشاريع | 30 | 1985 | المعهد القومي للتخطيط |
| 2 | دورة في سياسات التنمية الصناعية | 12 | 1996 | كوريا الجنوبية |
| 3 | دورة القيادات الإدارية العليا | 180 | 1998 | جامعة البكر |
| 4 | دورة القيادات العليا | 14 | 2004 | معهد اعداد القادة- مصر |
| 5 | دورة في الأساليب الحديثة في التدريب | 5 | 2006 | المنظمة العربية للتنمية الادارية/ مصر |

4. المهام الأخرى

اللقاء مع الوزارات الأخرى فيما يخص عمل الوزارة في مجال نشاط الدائرة الاقتصادية والدائرة الإدارية والتدريب والتأهيل واعداد التقارير والدراسات بصددھا

رئيس مجلس ادارة شركة كاش القرمه شركة مساهمه مختلطه من 1993 لغايه 1996

عضو مجلس ادارة شركة الفلوجه لانتاج المواد الانشائيه شركة مساهمه مختلطه من 1996 لغايه 1998

عضو مجلس ادارة الشركة العربيه للاستثمارات الصناعيه ممثلا للعراق فيها وهي من الشركات المنبثقه عن مجلس الوحده الاقتصاديه العربيه للفترة من اذار 1999 لغايه ايلول 2003

عضو مجلس ادارة الشركة العربيه للغسالات، احدى الشركات التي تساهم فيها الشركة العربيه للاستثمارات الصناعيه والفترة المنوه بها اعلاه

ممثل الوزارة في مجلس ادارة المعهد العالي للدراسات المحاسبية والمالية/ جامعه بغداد منذ عام 2000 ولحد الاحال على التقاعد

ممثل الوزارة في مجلس ادارة هيئة التعليم التقني منذ عام 2005 ولحد الاحال على التقاعد

ممثل الوزارة في العديد من اللجان التي يتم تشكيلها من الامانه العامه لمجلس الوزراء من عده وزارات، تنتهي بانتهاء عمل اللجنه ومنها اعداد مشروع اتفقيه التعامل الاقتصادي والفني مع دول الميركوسور وكذلك اعداد دراسه مع مقترحات وتوصيات حول حمله الشهادات العليا وايضا اعداد التقرير الخاص بمحور التنميه البشريه والامن البشري ضمن وثيقه العهد الدولي

رئيس مجلس ادارة شركة الصناعات الالكترونيه (شركة مساهمه مختلطه) منذ مايس 2009 لغايه لحاله على التقاعد

نقطه الارتكاز في الوزارة فيما يتعلق باستراتيجيه التخفيف عن الفقر

5. النشاطات العلمية

المشاركه في الندوات والمؤتمرات التي تقيمها جمعيه الاقتصاديين العراقيين

الحضور والمشاركه في المناقشات في الندوات التي تعقد داخل العراق وخصوصا فيما يتعلق بالمجال الاقتصادي ومجال العمل ايضا

اعداد دراسه متكامله عن قروض المصرف الصناعي منذ تاسيسه لغايه 1980

اعداد رساله الماجستير عام 1981 عن تكامل الصناعي العربي - الواقع والافاق

اعداد اطروحه الدكتوراه عام 1989 عن دور القطاع الصناعي المختلط في الاقتصاد العراقي منذ نشاته لغايه 1986

اعداد ورقه وزاره الصناعه والمعادن عن تفعيل دور القطاع الصناعي القيت في المنتدى الاقتصادي الاول في العراق اذار 2008

المشاركه في مؤتمر استراتيجيه التعليم التقني في العراق الذي عقد في القاهره اكتوبر 2009

المشاركه في النقاشات التي جرت في محافظه اربيل حول تفعيل القطاع النسيج في العراق مع جهات استشاريه اجنبيه

6. اللغات

عربي - انجليزي

Dr. Ahmed Ajeel Jasim

Date of Birth:1950

Date of first employment: Oct 1, 1969, at Ministry of Industry

Marital Status: Married

Contact Number: 009647901436960

1.Education:

| # | Certificate | College/ Speciality | University | Graduation Year | Country |
|---|-------------------|---------------------------------------|--------------------------|-----------------|---------|
| 1 | Bachelor's Degree | Science & Economics | Mustansiriyah University | 1973-1974 | Iraq |
| 2 | Master's degree | Economics | Mustansiriyah University | 1981 | Iraq |
| 3 | Doctorate Degree | Economic Science/Industrial Economics | Mustansiriyah University | 1989-1990 | Iraq |

2.Positions Held:

| # | Position | Date | Institution |
|----|-------------------------|----------------------|---|
| 1 | Studies Manager | Jan 1992 - Aug 1997 | Economic Department/ Ministry of Industry/ Headquarter |
| 2 | Acting Director General | Aug 1997 - Nov 1998 | Economic Department/ Ministry of Industry/ Headquarter |
| 3 | Director General | Nov 1998 - Aug 2002 | Economic Department/ Ministry of Industry/ Headquarter |
| 4 | Director General | Aug 2002 - Aug 2003 | Administrative Department/ Ministry of Industry/ Headquarter |
| 5 | Director General | Aug 2003 - Dec 2003 | Board of Experts Department/ Ministry of Industry/Headquarter |
| 6 | Director General | Dec 2003 - Feb 2005 | General Authority for Training & Rehabilitation/Ministry of Industry |
| 7 | Director General | Feb 2005 - Aug 2010 | Office of the Deputy Minster for Central Activities/ Ministry of Industry |
| 8 | Director General | Aug 2010 - Feb 2012 | Department of Supervision and Control of Engineering Industries/ Ministry of Industry |
| 9 | Director General | Feb 2012 - Jul 2013 | Planning Department / Ministry of Industry/ Headquarter |
| 10 | Retirement | Jul 2013 | Retirement Due to Reaching Legal age |
| 11 | Teaching | Nov 2016 - Apr 2023 | Al-Rasheed University College |
| 12 | Teaching | Sep 2023 -to Present | Al-Farahidi University (AFU) |

3.Training and Courses:

| # | Training Subject | Duration in Days | Year | Location |
|---|--|------------------|------|---|
| 1 | Projects Evaluation Course | 30 | 1985 | National Planning Institute/ Baghdad |
| 2 | Seminar on Industrial Development Policies | 12 | 1996 | South Korea |
| 3 | Senior Management Leadership Course | 180 | 1998 | Al-Baker University |
| 4 | Senior Leadership Course | 14 | 2004 | Leadership Development Institute/ Egypt |
| 5 | A Course in modern method of training | 5 | 2006 | Arab Administrative Development Organization ARADO/ Egypt |

4.Other Achievements:

- Meeting with other ministries regarding the work of the ministry in the field of activity of the economic department and the administrative department, training and rehabilitation and the preparation of reports and studies in this regard.
- Chairman of the Board of Directors of Kashi Al-Qarma Joint Stock Company from 1993 to 1996.
- Member of the Board of Directors of Fallujah Company for the production of construction materials, a mixed joint stock company from 1996 to 1998.
- Member of the Board of Directors of the Arab Industrial Investment Company, representative of Iraq, which is one of the companies emanating with the Council of Arab Economic Unity for the period from March 1999 to September 2003.
- Member of the Board of Directors of the Arab Company for Washing Machines one of the companies in which the Arab Company for Industrial Investments contributes and the period mentioned above.
- Representative of the Ministry in the Board of Directors of the Higher Institute for Accounting and Financial Studies, University of Baghdad since 2000 until retirement.
- Representative of the Ministry in the Board of Directors of the Technical Education Authority since 2005 until retirement.
- The representative of the Ministry in many committees that are formed by the General Secretariat of the Council of Ministers from several ministries that end with the end of the work of the committee, including the preparation of a draft agreement on economic and technical dealing with the MERCOSUR countries, as well as the preparation of a study with proposals and recommendations on holders of higher degrees, as well as the preparation of the report on the axis of human development and human security within the document of the International Covenant.
- Chairman of the Board of Directors of Electronic Industries (Company Mixed Joint) Stock Company since March 2009 and languages of retirement.
- The focal point of the Ministry with regard to the poverty alleviation strategy.

5.Educational Activities:

- Participation in seminars and conferences held by the Iraqi economist's society.
- Attend and participate in discussions in seminars held inside Iraq, especially with regard to the economic field and the field of work as well.
- Preparing an integrated study on the loans of the Industrial Bank since its establishment until 1980.
- Preparation of a master's thesis in 1981 on the integration of the Arab industrial, reality and prospects.
- Preparation of his doctoral thesis in 1989 on the role of the mixed industrial sector in the Iraqi economy since its inception until 1986.
- Preparing a paper of the Ministry of Industry and Minerals on activating the role of the industrial sector, discussed at the first economic forum in Iraq March 2008.
- Participation in the Technical Education Strategy Conference in Iraq held in Cairo October 2009.
- Participation in the discussions that took place in the province of Erbil on activating the textile sector in Iraq with foreign consultants.

6.Languages:

Arabic- English